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Szám: 150-20/2009. 

J E G Y Z İ K Ö N Y V  

Készült:  Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 2009. november 25-én 
17 órakor kezdıdı rendes, nyílt ülésérıl. 

Az ülés helye: Kislıdi Hivatal tanácsterme (Kislıd, Hısök tere 1.) 

Jelen vannak: 

 Somogyi Anna polgármester 

 Dr. Lóderer Alajos képviselı 

 Kissné Krámli Gabriella képviselı 

 Kléri Gyula képviselı 

 Marosi Ödön képviselı 

 Üregi Éva képviselı 

Tanácskozási joggal jelen van: 

 dr. Szivák Péter körjegyzı 

Igazoltan távol maradt: 

 Adonyi Józsefné képviselı 

 Juhász Ervin képviselı 

 Magvas Antal képviselı  

 Széplábi Ferenc képviselı   

 

Somogyi Anna polgármester: 
Tisztelettel köszöntöm a Képviselı-testületet. Megállapítom, hogy a képviselı-testületi ülésen 
a 10 fı képviselıbıl 6 fı jelen van, az ülés határozatképes, így azt megnyitom. 
Kérdezem, hogy a napirendi pontokkal kapcsolatban valakinek kérdése, vagy módosító 
javaslata van-e? Amennyiben nincs, szavazzunk a napirend elfogadásáról! 

Aki a meghívóban szereplı napirendi pontok elfogadásával egyetért, kérem, emelje fel a 
kezét! 

Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül az ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
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Napirend: 
 
 

1.) Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

  
2.) Kislıd község Önkormányzata 2009. évi költségvetésének háromnegyed éves 

teljesítésérıl szóló beszámoló elfogadása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

 
3.) Kislıd község Önkormányzata 2010. évi költségvetési koncepciójának elfogadása 

Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 
 

4.)  A Kislıd 153/2. hrsz.-ú közterület elnevezése. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 
 

5.) Vegyes ügyek 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

 

Napirendi pontok tárgyalása: 

1.Napirendi pont: 

Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

Somogyi Anna polgármester: 
A Mővelıdési Ház felújítására kiválasztott kivitelezıvel a Noszlopi és Fia Kft.-vel a 
vállalkozási szerzıdést a múlt héten megkötöttük. Azóta a Kft. a nyílászárókat már meg is 
rendelte, kiegészítve egy bejárati ajtóval, amit az elmúlt ülésen elhangzottak alapján kívánunk 
kicseréltetni, ez az eredeti tervekben ugye nem szerepelt. 

Kléri Gyula képviselı: 
Tényleg rá fér arra az ajtóra is a csere, de szerintem olyat kellene betenni, ami nem ennyire 
sötét, nem ennyire tömör. Az elıtér eléggé sötét, jobb lenne, ha több fény jönne be az új ajtón, 
mint a mostanin. 

Somogyi Anna polgármester: 
Az ajtó fölött van tervezve egy világító ablak, azon szerintem elég fény jön, de ha szeretnétek, 
lehet az ajtó is üveges. 

Üregi Éva képviselı: 
Szebb lenne, az biztos. 
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Somogyi Anna polgármester: 
Rendben. Felhívom ıket, hogy ha van rá lehetıség, akkor egy nagyobb üvegfelülettel 
rendelkezı bejárati ajtót rendeljenek. 

Dr. Lóderer Alajos képviselı: 
Nem kell nagyon cirádás, de egy kis üveg betét biztosan feldobná a bejáratot. Az mondjuk 
biztos, hogy ez így valamivel drágább lesz. 

Somogyi Anna polgármester: 
Van még valakinek hozzászólása a napirendi ponthoz? 

Amennyiben nincs hozzászólás, szavazásra bocsátom a kérdést! 

Aki egyetért azzal, hogy a lejárt határidejő határozatokról szóló beszámolót elfogadjuk, kérem 
emelje fel a kezét? 

A Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 63/2009. (XI. 25.) 
számú határozata 

Kislıd község Önkormányzatának Képviselı-testülete elfogadja a 
Polgármester lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról szóló beszámolóját. 
 
Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: folyamatos 
 

2.Napirendi pont: 

Kislıd község Önkormányzata 2009. évi költségvetésének háromnegyed éves teljesítésérıl 
szóló beszámoló elfogadása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
A beszámoló bemutatja, hogy szeptember végén a tervezett kiadások és bevételek teljesítésével 
hogyan állt az Önkormányzat. Arányos-e a teljesítés, vagy vannak elhúzódott, vagy már elıre 
teljesített dolgok. Nem lett ugye még teljesítve a telekértékesítésbıl tervezett 15 millió forintos 
bevétel, de ezzel párhuzamosan a kiadási oldal sincs még teljes mértékben rendezve, ezért nem 
mutatkozik akkora hiány a teljesítésben. Reméljük, hogy ha meghirdetjük jövıre, akkor 
legalább egy-kettıt el tudunk adni belılük.  

Üregi Éva képviselı: 
Érdeklıdık vannak már? 

Somogyi Anna polgármester: 
Vannak, többen is, de hogy ezekbıl vevık lesznek-e, az még a jövı zenéje. 

Kléri Gyula képviselı: 
A gépjármő adókkal kapcsolatban lenne egy olyan észrevételem, hogy szerintem sokan nem 
fizetnek az adót, azt látom a teljesítésbıl is, hogy nem arányos. Ezen kívül a mezıgazdasági 
gépek esetében van olyan aggályom, hogy ezek a traktorok be vannak-e jelentve, és fizetnek-e 
valami adót az Önkormányzatnak? 
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dr. Szivák Péter körjegyzı: 
A beszámolóban szereplı adóbevételek a szeptember végéig befizetett adómértéket mutatják 
meg. Az eltelt idı alatt érkezett még adóbevétel az Önkormányzat számlájára. A gépjármőadó 
tartozások behajtását pedig elkezdtük a Judittal. Már az elsı felszólítás is sok esetben 
eredményesnek bizonyult, ahol nem, ott pedig folytatjuk a végrehajtási eljárást. A gépjármő 
adó fizetése alól csak akkor lehet kibújni, ha valaki forgalmi engedély nélküli jármővet 
használ, egyébként a központi nyilvántartás jelzi nekünk, hogy kinek kell megállapítani az 
adót. A programunk automatikusan számolja a késedelmi kamatokat, aki késıbb fizet, azt 
minden esetben késedelmi kamat fizetési kötelezettség is terheli. 

Somogyi Anna polgármester: 
A Gyula kérdése szerintem arra is vonatkozott, hogy akik mezıgazdasági gépekkel járnak a 
faluba, és ezek után nem fizetnek gépjármőadót, azokkal mit tudunk tenni. 

Dr. Lóderer Alajos képviselı: 
Az biztos, hogy van néhány régi traktor, illetve mezıgazdasági kisgép a faluba, ami után nem 
fizetnek semmit. 

Somogyi Anna polgármester: 
Azt megnézhetjük, hogy melyik mezıgazdasági gép után fizetnek gépjármő adót. Következı 
ülésre kigyőjti a Judit, és akkor beszélhetünk a további lépésekrıl. Van még valakinek kérdése, 
vagy hozzászólása az önkormányzat költségvetésének háromnegyed éves teljesítésével 
kapcsolatban? 

Ha nincs már hozzászólás, szavazásra bocsátom a kérdést! 

Aki egyetért azzal, hogy fogadjuk el az Önkormányzat 2009. évi költségvetésének 
háromnegyed éves teljesítésérıl szóló beszámolót, kérem emelje fel a kezét! 

A Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta. 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 
64/2009. (XI.25.) számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete az 
Önkormányzat 2009. évi költségvetésének háromnegyed éves 
teljesítésérıl szóló beszámolót elfogadja. 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: 2009. november 30. 

3.Napirendi pont: 

Kislıd község Önkormányzata 2010. évi költségvetési koncepciójának elfogadása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
A koncepcióba a jövı költségvetésbıl már ismert számokat belefoglaltuk, vannak még 
bizonytalan pontok, de a kilátások nem valami jók a jövı évre nézve. Az iskolánál várhatóan 
17,1 millió forintot kell majd hozzátennünk, az óvodánál 1,1 milliót, és ehhez hozzájön még 
az Önkormányzat által finanszírozott gyermekétkeztetés költsége, ami körülbelül 700 e Ft 
lesz. Ehhez még hozzá számolhatjuk az Iskola-társulás mőködéséhez adott hozzájárulásunkat, 
ez tavaly ha jól emlékszem 600 e Ft volt. 
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Kléri Gyula képviselı: 
Ebbıl milyen költségeket rendezhet a Társulás? 

Somogyi Anna polgármester: 
Benne van az Igazgató bérének harmada, és az igazgatási költségek százalékos megosztásban. 
Ez nem szimplán harmadolás, a Társulási Megállapodásban van meghatározva a pontos 
elosztási arány. 

Kissné Krámli Gabriella képviselı: 
Az Önkormányzat költségvetésében nem a gyermekétkeztetés támogatása legmeghatározóbb 
tétel, de amikor a gyerekek mesélik, hogy milyen benzines kisautót kapnak, akkor mindig 
felvetıdik bennem, hogy ha ilyenre telik, akkor az ebédet miért nem bírják kifizetni.  

Somogyi Anna polgármester: 
A törvény alapján jár neki, igazságtalan, de a bevallott jövedelem alapján jár neki, és ez ellen 
nem tudunk mit tenni. Nem helyben döntjük ezt el. A szociális normatíva összege évek óta 
ugyan annyi, de ebbıl évrıl évre egyre több dolgot kell, vagy kellene kifizetni. Ráadásul 
mindezen szociális ellátásokhoz hatalmas adminisztratív kötelezettség járul. Visszatérve az 
oktatáshoz a gyerekek után járó kistelepülési normatívát egy az egyben elvették, ez 
gyerekenként 28 e Ft volt. 

Dr. Lóderer Alajos képviselı: 
Egyértelmő a célja ezeknek az intézkedéseknek. Teljesen ellehetetlenítik a kistelepülési 
iskolákat. 

Somogyi Anna polgármester: 
A gyereklétszám ráadásul folyamatosan csökken. Idén idáig 7 gyermek született, úgyhogy ez 
a tendencia egyhamar nem is fog változni. Ez nemcsak Kislıd problémája, az egész térségben 
ez a jellemzı. Lépjünk tovább. A helyi adó bevételeknél felvetıdött, hogy mivel az idén lejár 
a közmőfejlesztési hozzájárulás fizetés kötelezettsége a lakosságnak, újra bevezethetjük a 
magánszemélyek kommunális adóját. Kisebb összegő teher lenne ez, mint a közmőfejlesztés. 
Ha háztartásonként 5.000 Ft-os adómértékkel számolunk, amennyiben mindenki befizeti, 
akkor az körülbelül 1.750.000 Ft plusz bevételt jelentene az Önkormányzatnak. Kérdésem az, 
hogy a jelenlegi gazdasági helyzetben terheljük-e meg ezzel a lakosságot? 

Kléri Gyula képviselı: 
Inkább hajtsuk be a jelenlegi kintlévıségeinket, és ha az már rendben lesz, akkor vessünk ki 
új adónemet. 

Kissné Krámli Gabriella képviselı: 
Ennyiért szerintem ne terheljük plusz egy adóval a lakosságot.  

Dr. Lóderer Alajos képviselı: 
Lehet tudni, hogy körülbelül mennyi lesz jövıre a hiányunk? A bevételünk növelésére ezen 
kívül sok más lehetıségünk nincs, elıbb utóbb muszáj lesz ezt a lépést meglépnünk. 

Somogyi Anna polgármester: 
Még nem tudom pontosan megmondani. Ahogy már mondtam, a koncepció tartalmazza 
azokat az adatokat, amiket már tudunk, de még nagyon sok bizonytalan eleme van a 
költségvetésnek. 
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Dr. Lóderer Alajos képviselı: 
Félévente 2.500 Ft szerintem nem olyan nagy megterhelés, a családok nagy része gond nélkül 
ki tudná fizetni., de az biztos, hogy sokan háborognának az új adó ellen. Nézzük meg 
szerintem, hogy 2010-ben hogyan fogunk kijönni a pénzünkbıl, és ha szükség van plusz 
bevételre akkor 2011-tıl vezessük be. 

Somogyi Anna polgármester: 
Szóval azt mondjátok, hogy idén, azaz 2010-tıl ne vezessük be a magánszemélyek 
kommunális adóját. Rendben. Más hozzászólás van még a témához? 

Ha nincs hozzászólás, szavazásra bocsátom a kérdést! 

Aki egyetért azzal, hogy fogadjuk el az Önkormányzat 2010. évi költségvetési koncepcióját, 
kérem emelje fel a kezét! 

A Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta. 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 
65/2009. (XI.25.) számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete az 
Önkormányzat 2010. évi költségvetési koncepcióját elfogadja. 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: 2009. november 30. 

4. Napirendi pont: 

A Kislıd 153/2. hrsz.-ú közterület elnevezése. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Az új utcasor elnevezésérıl már korábban beszéltünk, de testületi döntés még nem született 
róla. A Leveld utca elnevezésben maradtunk. Kérdezem, hogy hivatalosan is megfelelınek 
tartjátok-e ezt az elnevezést? Bennem esetleg még a Kis-Leveld név merült fel, mint 
lehetséges utcanév. Utalva a település eredeti nevére. Mi a véleményetek? 

Üregi Éva képviselı: 
Jó lesz a Leveld szerintem, ne bonyolítsuk! Már a Leveld is a település eredetére utal, 
felesleges még egy csavart beletenni. 

Marosi Ödön képviselı: 
Szerintem is maradjunk a Leveld utcánál. 

Dr. Lóderer Alajos képviselı: 
Igaz, hogy döntés nem született róla, de lényegében már eldöntött tény, hogy az új utcasor 
neve Leveld utca lesz. Maradjunk ennél! 

Somogyi Anna polgármester: 
Rendben, akkor ha nincs már hozzászólás, szavazásra bocsátom a kérdést! 

Aki egyetért azzal, hogy a Kislıd 153/2. hrsz.-ú közterület elnevezése Leveld utca legyen, 
kérem emelje fel a kezét! 
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A Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta. 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 
66/2009. (XI.25.) számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 10. § (1) 
bekezdés h./ pontjában biztosított jogkörében eljárva úgy dönt, 
hogy a Kislıd 153/2. hrsz.-ú közterület neve Leveld utca legyen. 

 
A Képviselı-testület felkéri Magyarpolány és Kislıd Községek 
Körjegyzıjét, hogy a közterületek elnevezéséhez kapcsolódó 
intézkedéseket tegye meg.  
 
Határid ı: azonnal 
Felelıs: dr. Szivák Péter körjegyzı 

5. Napirendi pont: 

Vegyes ügyek 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Vegyes ügyek keretein belül szeretnék beszélni Gubai-Szabó Eszter Széchenyi utca 16. szám 
alatti ingatlan víz- és szennyvízhálózatra történı rákötésre vonatkozó kérelmérıl. Tekintettel 
arra, hogy hatályon kívül kellett helyeznünk az út és közmőépítési hozzájárulásról szóló 
rendeletünket, a hatályos jogszabályi rendelkezések szerint a kérelemmel kapcsolatban 
hatósági határozatot kell hoznunk. Hatósági ügyeket az Ötv. rendelkezései értelmében zárt 
ülésen köteles a Képviselı-testület tárgyalni. 
Kérdezem, hogy van-e valakinek a vegyes ügyekben tárgyalásra javasolt témája? 
Amennyiben nincs ilyen, a mai nyílt testületi ülést ezennel bezárom, és rövid szünetet 
követıen zárt ülésen folytatjuk a fenti téma tárgyalását. (17.40.) 

Kislıd, 2009. november 30. 

 
 

 

 

 

 

 

 

     Somogyi Anna   dr. Szivák Péter 
 polgármester körjegyzı 


